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Toezicht/handhaving/overlast/leefbaarheid 
 
Bij het plegen van een overtreding 
buiten het AZC wordt het verblijf van de 
betrokken asielzoeker(s) in Zwijndrecht 
per direct beëindigd.  
 

Wij wensen mensen op te vangen die een 
serieuze procedure kunnen doorlopen, ondanks 
de uitkomst van hun procedure. Veel mensen 
kennen en horen de problemen uit Ter Apel of 
Budel. Ter Apel en Budel zijn een 
aanmeldcentrum en een centrale 
ontvangstloca�e. Daar zijn onder andere veel 
veilig-landers en ook worden juist vanuit deze 
plekken de meeste problemen gesignaleerd. 
Deze probleemgroep, die vaak ook geen zicht 
hebben op een procedure met een voor hen 
posi�eve uitslag, wensen wij in Zwijndrecht niet 
te ontvangen. Als er in Zwijndrecht mensen 
komen die overlast veroorzaken, moet hier door 
de burgemeester in verband met de openbare 
orde en veiligheid op ingegrepen kunnen 
worden. Wellicht kan dan de afspraak zijn dat 
deze mensen terug gaan naar Ter Apel of Budel, 
maar laten we vooral inzeten op goede landing 
in Zwijndrecht. 
 

Bij overlast wordt direct 
ingegrepen, zij die zich niet 
houden aan de Nederlandse 
wet worden wat ons betre� 
direct teruggestuurd naar Ter 
Apel, zij zijn in Zwijndrecht 
niet welkom. Verder hee� de 
gemeente Zwijndrecht de 
mogelijkheid het AZC te 
sluiten bij overlast, wij zien dit 
graag contractueel vastgelegd. 
 

Wij verwachten daarom dat 
het college aan het COA 
duidelijk meegee� dat alleen 
reac�ef toezicht op de loca�e 
niet voldoende is. Wij 
Verwachten dan ook 
proac�ef toezicht op en 
rondom de loca�e om zoveel 
mogelijk te voorkomen dat 
men gaat zwerven rich�ng 
bijvoorbeeld winkelcentra en 
Heerjansdam. Aan het COA 
om met een voorstel te 
komen om deze verwach�ng 
uit te werken. Desnoods met 
extra budget vanuit het COA 
voor extra toezicht. 
 

Wij wensen een brede 
samenstelling van de 
klankbordgroep qua 
beze�ng en qua 
onderwerpen, met naast 
betrokken partners, zoals 
bijvoorbeeld 
vluchtelingenwerk, ook 
inwoners vanuit de ARA.  
 

In de overeenkomst die wij met de 
COA sluiten opnemen dat wanneer 
er sprake is van langdurige overlast 
wij het AZC kunnen sluiten. 

Informeer inwoners 
vroeg�jdig over 
ontwikkelingen. Heb 
hierbij speciale aandacht 
voor direct omwonenden 
van Ara. Dit geldt 
overigens niet alleen voor 
het COA, maar ook voor 
het college zelf. Het 
contactpersoon (inclusief 
telefoonnummer) waar 
omwonenden 
laagdrempelig contact 
mee op kunnen nemen is 
hierbij van groot belang. 

Eisen wij in de bestuursovereenkomst, 
in lijn met Dordrecht en Moerdijk de 
mogelijkheid om bij langdurige overlast 
het AZC te sluiten 

Wij wensen dat in de eerste weken van de 
opening van het AZC er veel ondersteuning is 
van de BOA’s en de 
straatcoaches/jongerenwerkers in de directe 
omgeving. Dit is nodig om ook de omgeving te 
laten ervaren dat we er zijn om te helpen en 
voor iedereen, zowel omwonenden als 
asielzoekers, klaar willen staan. Als de 
ervaringen goed zijn kan de inzet van mensen 
misschien anders worden. Gebruik hiervoor de 
inzet van de bewonersgroep. 
 

 Wij verwachten ook een 
speciaal telefoonnummer dat 
24 uur per dag, 7 dagen per 
week open is voor 
omwonenden, winkeliers en 
ondernemers op De Geer om 
melding te kunnen maken als 
er zaken worden 
geconstateerd die niet door 
de beugel kunnen. Daarnaast 
zien wij graag 1 
aanspreekpunt vanuit de 
gemeente en 1 
aanspreekpunt vanuit het 
COA waar inwoners en 
ondernemers terecht kunnen 
met vragen zodat duidelijk is 
waar zij heen kunnen met 
vragen. 
 

  Faciliteer ac�ef een 
klankbordgroep met 
omwonenden, bewoners 
van het AZC, het COA, 
betrokkenen én de 
gemeente waarin zorgen, 
problemen en kansen snel 
aan de orde komen. 

Eisen wij dat indien ondernemers van 
winkelcentra hierom vragen er op 
kosten van het COA extra beveiliging 
wordt geleverd om toe te zien op de 
handhaving van onze normen en 
waarden.  
 

We wensen veel aandacht voor de mening van 
veel mensen dat de veiligheid in het geding zou 
zijn. Het betre� een recrea�egebied met mooie 
wandelop�es en het kruisbadje. Graag zien wij 
zoveel inzet dat hier goed samen geleefd kan 
worden. 

 Vanuit het COA zijn er 
zogenaamde a�oelloca�es 
waar vluchtelingen  die zaken 
bezigen die niet kunnen 
heengestuurd kunnen 
worden. Wij Verwachten dat 
als sprake is van een 
overtreding of misdrijf zoals 
genoemd in het Wetboek van 
Strafrecht, gepleegd door een 

  Zorg voor een veilige 
omgeving voor iedereen. 
Zorg dat het AZC 24 uur 
per dag 7 dagen per week 
wordt beveiligd. Voor de 
inzet van de BOA die de 
gemeente extra krijgt, is 
het goed de 
eerdergenoemde 
klankbordgroep te 



vluchteling, deze 
a�oelloca�es ingezet kunnen 
worden naast de reguliere 
handhaving. 
 

betrekken voor 
aandachtspunten en 
loca�es. 

 Op elke plek waar veel mensen bij elkaar zijn 
gaat wel een keer iets niet goed. Dat kan zeker 
zo zijn als er trauma’s zijn of andere problemen. 
Wij kijken niet weg voor incidenten die er 
wellicht gewoon zullen zijn. We wensen daar 
wel eerlijkheid en openheid over. Geef niemand 
het gevoel dat er zaken verzwegen of verstopt 
worden. Daarnaast vragen we juist veel inzet 
om direct te kunnen ingrijpen bij incidenten, 
zodat het AZC en de omgeving veilig blij�. 
 

 Hierbij roep ik bijvoorbeeld 
de door het CDA ingediende 
mo�e Cameratoezicht in 
herinnering. Wij beschikken 
inmiddels over een mobiele 
camera . Desnoods zeten wij 
deze discreet in als extra 
hulpmiddel. Maar daarnaast 
Verwachten wij dat het COA 
én het Van der Valk-concern 
hierin ook haar 
verantwoordelijkheid nemen. 

 

   

 
Dagbesteding/onderwijs 
 
 Wij wensen dat er veel aandacht is voor 

�jdinvulling van de mensen die komen. Denk 
dan bij de jongeren vooral aan scholing. Dat 
moet dan niet slechts 2 of 3 dagdelen zijn, zoals 
in de rest van Nederland wel een voor komt. 
Dat moeten gewoon de reguliere 5 dagen zijn. 

 Verwacht het CDA dat er 
gekeken wordt naar een 
zinvolle dagbesteding voor de 
mensen die we opvangen, 
zeker zolang ze nog niet 
kunnen en mogen werken. 
We hebben onder andere al 
vernomen van twee bedrijven 
van De Geer en S�ch�ng 
Natuur & Landschap 
Zwijndrechtse Waard dat zij 
best een keer om tafel willen 
om te kijken of er 
mogelijkheden zijn. Ook 
kerken hebben aangegeven 
hun steentje bij te willen 
dragen. Wij vragen of u deze 
�ps ter harte wil nemen. 

We wensen dat u stuurt op 
een op�male dagbesteding 
en lokale economische 
voordelen en hierover 
afspraken maakt met het 
COA en als gemeente hierop 
de regie houdt. 

 Ondersteun en s�muleer 
daarom asielzoekers die 
langer dan 6 maanden in 
Nederland verblijven en 
daardoor mogen werken 
én uiteraard de 
statushouders, ac�ef bij 
het vinden van betaald 
werk. 

 Ook is werk erg belangrijk voor de andere 
asielzoekers. Help daarbij ook ondernemers 
goed. Wij wensen dat er veel aandacht is vanuit 
COA, maar ook de gemeente om een goede 
match te maken qua werk. Voorkom in ieder 
geval verveling in samenspraak met COA. 
 

    Wanneer betaald werk 
geen op�e is, is een 
andere vorm van 
dagbesteding  belangrijk. 
Bijvoorbeeld klusjes in het 
AZC vrijwilligerswerk in het 
AZC of vrijwilligerswerk in 
Zwijndrecht. Een 
faciliterende en 
s�mulerende houding van 
het COA is hierbij 
belangrijk. 

      Essen�eel om (een beetje) 
mee te kunnen draaien in 
de Nederlandse 
samenleving, is de 



Nederlandse taal. Daarom 
is het ontzetend 
belangrijk om Nederlandse 
taallessen (24 uur op NT2 
niveau) aan te bieden aan 
asielzoekers met een 
kansrijke asielaanvraag. Dit 
naast de NT2 lessen in het 
programma ‘voorbereiding 
op inburgering’ voor 
statushouders. 

      Naast school is het 
ontzetend belangrijk voor 
kinderen en jongeren om 
gewoon jong kunnen zijn. 
Ac�viteiten voor kinderen 
en jongeren zijn dan ook 
essen�eel. Daar hoort ook 
bij dat met deze doelgroep 
rekening moet worden 
gehouden bij de invulling 
van de buitenruimte. 
Benut uiteraard de extra 
jongerenwerker die 
hiervoor beschikbaar is. 

 
Aantal plaatsen 
 
 COA en Ara hebben een contract gesloten met 

daarin opgenomen het aantal van 300 mensen. 
Dat is voor COA behapbaar en maakt het voor 
Ara financieel aantrekkelijk. Als wens geven we 
het college mee dat de overeenkomst tussen 
Ara en COA acceptabel wordt geacht, mits het 
college de zekerheid krijgt dat de opvang voor 
de gemeente geen buitensporige aanvullende 
kosten opleveren. 
 

Maximaal opvang voor 200 
asielzoekers; In het kader van 
de spreidingswet is 
uitgerekend dat Zwijndrecht 
in 2025 een taakstelling zou 
hebben van ongeveer 230 
plaatsen. Uitbreiding in 2025 
naar die taakstelling zou 
acceptabel zijn. 

    

 
Duur overeenkomst 
 
Willen wij uiteindelijk inzicht in de 
overeenkomst zodat wij ons kunnen 
vergewissen van onze eisen en van de 
maximale termijn zoals u die hee� 
voorgesteld van 3 jaar.  
 

Wij wensen juist deze kans te gebruiken. In 
Nederland hebben we een opgave die voor 
Zwijndrecht nu zou uitkomen op ongeveer 230 
mensen. Juist het hotel biedt een mooie 
gelegenheid om voor 3 jaar te helpen. Elke 
andere oplossing is volgens ons minder 
passend. 

Het contract betre� een 
periode van 3 jaar en eindigt 
van rechtswege. Daarmee 
houden we vast aan de 
afspraken en de 
vergunnings�jd, langer zou 
kunnen na opnieuw starten 
van de aanvraagprocedure 
maar wij zien graag dat dit 
geen op�e is. 

Belangrijke voorwaarden voor 
het CDA waren en zijn dat 
een eventuele opvangloca�e 
geen impact moet hebben op 
onze bestaande 
woningvoorraad en dat de 
maatschappelijke impact 
beperkt blij�, onder meer als 
het gaat om de loca�e. Wat 
ons betre� is de loca�e 
geschikt voor de opvang voor 
een absoluut maximum van 3 
jaar, met inachtneming van 
de eerder geschetste 
verwach�ngen. 
 

Als laatste wens spreken we 
dat u bij�jds aan de gang 
gaat om opvang te zoeken als 
de termjin in de ARA afloopt. 
We denken dat de opvang 
voor vluchtelingen over drie 
jaar nog actueel zal zijn en 
zorgen dan nog steeds graag 
voor een goede en humane 
opvang. 
 

Wens  stop niet de zoektocht naar 
andere mogelijke opvangplekken 
want deze 3 jaar zijn zo voorbij.   
 

 



 
Recreatie 
 
Eisen wij dat het kruisbadje behouden 
blij� voor Zwijndrecht en dat bij mooi 
weer er voldoende toezicht aanwezig is 
zodat de bezoekers daar veilig kunnen 
verblijven 

  Wij Verwachten dat inwoners 
uit Zwijndrecht zoveel 
mogelijk kunnen blijven 
recreëren op de Veerplaat. Of 
het nu wandelen op de 
Veerplaat is, of als het warm 
weer is bij het Kruisbadje 
vertoeven, dit moet gewoon 
mogelijk blijven. Wij 
Verwachten dus ook dat 
passende maatregelen 
worden genomen dat dit 
gewoon kan blijven. 
 

 Dat de zwemvoorziening open blij� 
en met een beperkte horecafunc�e. 

Gewoon kunnen blijven 
recreëren bij de Veerplaat 
en het kruisbadje is 
essen�eel. 

 
Evaluatie 
 
   Als CDA hebben wij eerder al 

aangedrongen op een 
blijvende evalua�ecyclus. Wij 
stellen voor om elke 6 
maanden een formele 
evalua�e naar de Raad te 
sturen of eerder als dit 
dringend nodig is. Zo houden 
wij de regie op de gang van 
zaken en kunnen wij bijsturen 
als dit nodig blijkt te zijn. 
 

De nadruk ligt wat ons 
betre� op eerlijkheid over 
mogelijke problemen en de 
bereidheid om deze 
vroeg�jdig aan te pakken en 
oog te hebben voor de 
kansen en perspec�even die 
er liggen en hier ac�ef op te 
sturen. Onze wens is dat we 
met grote regelmaat op de 
hoogte gehouden worden 
van voortgang en 
ontwikkelingen. 
 

Fijn als we ieder geval elke half jaar 
als gemeenteraad worden bijgepraat 
over hoe het met de opvang gaat. 

 

 
Overig 
 
 Het zwembad in Ara blijkt gesloten te worden. 

Er was echter ook een groep kinderen die hier 
hun zwemlessen kregen. Kinderen die dat 
moeten doen in een prikkelarme omgeving met 
veel persoonlijk aandacht. We begrijpen dat dit 
een commerciële ac�viteit is, maar we wensen 
wel dat de gemeente volop helpt in het zoeken 
naar een oplossing, zodat deze kinderen op een 
andere loca�e toch hun zwemlessen kunnen 
vervolgen. 
 

 Daarnaast Verwachten wij dat 
wij als Raad, maar ook de 
inwoners vooraf een bezoek 
kunnen brengen aan de 
opvangloca�e. Zo is voor de 
Raad inzichtelijk wat de 
nulme�ng is en is er voor de 
inwoners die nieuwsgierig zijn 
een mogelijkheid om te zien 
hoe de asielopvang er 
daadwerkelijk uit ziet. Ook 
graag aandacht voor een 
bezoek als de opvang is 
aangevangen. 
 

Onze wens dat het college, 
de gemeente en andere 
partners zich inspannen om 
te werken aan de rela�e 
tussen asielzoekers en 
Zwijndrechters. 
 

 Veel mensen zijn nog nooit 
in een AZC geweest en 
hebben geen idee hoe het 
eruit ziet. Een open dag 
gee� iedereen die wil een 
kijkje in het AZC en gee� 
antwoord op vele vragen. 

 Wij wensen veel hulp en ondersteuning vanuit 
de samenleving. We begrijpen dat het college 
dat niet kan regelen, maar het was heel 
hoopgevend dat op het inloopmoment in 
Spektakel er na een uur al een kwart van de 

 De dames en heren van de 
onderhoudsploeg Hooge 
Nesse doen onmisbaar werk 
om dit prach�ge gebied 
toegankelijk te houden voor 

We wensen t.o.v. het huidige 
personeel daar een ac�eve 
opstelling in van de 
gemeente om er zorg voor te 
dragen dat er ingezet wordt 

Een wens die wij nog hebben is dat 
er ook voorzieningen komen voor 
asielzoekers dat zijn een eigen potje 
kunnen koken. 3 jaar lang afhankelijk 
zijn van catering lijkt me best lastig. 

Op loca�es van het COA 
wordt verschillend 
omgegaan met het 
houden van spreekuren 
voor asielzoekers met 



aanwezigen zich hadden aangemeld als 
vrijwilliger. Dat is hoopgevend. 

de Zwijndrechtse 
samenleving. Wij Verwachten 
ook dat het college dit 
meeneemt in de 
besprekingen met het COA 
om dit zo te houden. 
Misschien kan het college 
hier nog een koppeling in 
vinden als manier van 
dagbesteding voor de 
bewoners van de 
opvangloca�e. 
 

dat zij elders aan de slag 
kunnen. Graag worden we 
daarover geïnformeerd. 
 

 vragen. Zorg ervoor dat 
meerdere keren per week 
op verschillende 
�jds�ppen een spreekuur 
georganiseerd wordt. 
Hierbij is het hebben van 
een goede sociale kaart 
van Zwijndrecht essen�eel. 

    Geruststelling van het college 
op het gebied van openbaar 
vervoer, aangezien lopen ver 
is en fietsen niet  
vanzelfsprekend is.  

 Inmiddels hebben 
meerdere kerken, 
verenigingen en �entallen 
inwoners uit Zwijndrecht 
zich gemeld omdat ze iets 
voor de asielzoekers in het 
AZC willen betekenen. Blijf 
met deze mensen in 
contact, houd ze op de 
hoogte rondom 
ontwikkelingen van het 
AZC. En zorg ervoor dat 
nieuwe vrijwilligers zich 
kunnen melden. 

    Er zijn vragen over de 
financiële ondersteuning 
door het COA bij een grote 
vraag naar jeugdhulp en de 
impact op het onderwijs. Wij 
vinden het belangrijk dat dit 
goed op orde is en wij 
voorbereid zijn op de grotere 
vraag. GroenLinks wenst 
transparan�e over extra 
financiële of andere druk en 
betrokkenheid hierbij van de 
raad. 
 

  

 




